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نگاه

 فوتبال زنان
 نیازمند برنامه طولانی مدت

اگر در یک برهه زمانی در دوره فعالیتم تیم ملی 
فوتبال زنان بســیار موفق بود، به دلیل این بود که 
محدودیت زمــان تمرینی نداشــتیم. تمرینات 
تیم های زیر 12سال، نوجوانان، جوانان، بزرگسالان 
و همچنین تیم های فوتسال مجزا از یکدیگر برگزار 
می شد. برگزاری این اردوها بسیار به تیم ملی کمک 
می کرد؛ چرا که در مســابقات زیادی برای کسب 
تجربه شــرکت نمی کردیم و برگــزاری اردوهای 
تیم ملی بسیار تأثیرگذار بود و این رویه نزدیک به 
گرفتن نتیجه  مطلوب بود که متاسفانه برنامه ها قطع 
شد. بخش فوتبال زنان در آسیا قدرتمندتر از مردان 
است. تیم های اســترالیا، چین، ژاپن، کره شمالی 
و جنوبی پنج تیم آسیایی زنان هستند که تجربه 
قهرمانی جهان را دارند. بنابراین در بخش فوتبال 
زنان آسیا باید یک حساب دیگر باز کرد. با این فکر 
که بخواهیم به صورت شانسی از مرحله مقدماتی 
رقابت ها صعود کنیم و جزو هشــت تیم آسیا قرار 
بگیریم، این طور نیست. باید بسیار خون دل بخوریم، 
وقت بگذاریــم و هزینه بســیاری را انجام دهیم. 
طبیعی است که اگر بخواهیم تیم ملی را به یک باره 
برای حضور در مسابقات آماده کنیم هیچ نتیجه ای 
کســب نخواهیم کــرد؛ چرا که تیم های بســیار 
قدرتمندی در سطح آســیا حضور دارند. باید یک 
برنامه ریزی بلند مــدت را آغاز کنیم چون در حال 
حاضر از صفر آغاز کرده ایــم. در فوتبال باید وقت، 
هزینه و علاقه مندی وجود داشته باشد و این ورزش 
از حمایت مسئولان برخوردار باشد. در فوتبال آسیا 
تیم های مردان در ســطح جهان مطرح نیست اما 
برعکس در بخش آسیا تیم های زنان مطرح است. 
به همین دلیل بــه راحتی جزو هشــت تیم قرار 
نخواهیم گرفت و نیازمنــد برنامه ریزی بلند مدت 
هســتیم. در دوران ما بسیار زحمت کشیده شد و 
نزدیک به مرحله برداشــت بودیم. در حال حاضر 
نیز حداقل 6، 5 ســال زمان نیاز است و همه جوره 
تیم ملی باید حمایت شود تا بتوانیم جزو 8 تیم قرار 
بگیریم. اگر امروز استارت بزنیم 6، 5 سال آینده جزو 
برترین های آسیا قرار خواهیم گرفت. ریشه ای عمل 
نمی کنیم. در بخش زنان تنها برای این که برنامه ها 
پر شــود، باری به هر جهت برنامه ریزی می کنیم. 
علاقه ای پشت آن نیســت که در بخش زنان مانور 
دهند و هزینه کنند. در بخش زنان باید حســاب 
ویژه  مستقل باز شود و صبر و تحمل زیادی شود، 
به همین راحتی موفقیت به دست نمی آید. اسپانسر 
در بخش زنان وجود ندارد. زمانی که من نایب رئیس 
بودم به تیم های استقلال، پرسپولیس و سپاهان 
التماس می کردم که از تیم زنــان حمایت کنند. 
اگر آنها این حمایت را انجام می دادند، در راستای 
حمایت از لیگ زنان و بازیکنان، تیم ملی نیز قوی 

می شد اما حمایتی نشد.

ورزش جهان

اندی ماری عمل جراحی لگن انجام داد| 
اندی ماری قهرمان سه دوره مسابقه های گرند اسلم 
هفته گذشته از مسابقه های اپن استرالیا کناره گیری 
کرد. اندی ماری به دلیل آسیب دیدگی ناحیه لگن 
6ماه است که از مســابقه های تنیس دور است. او 
آخرین بار در مسابقه های ویمبلدون شرکت کرد. 
ماری ۳۰ساله قصد دارد بعد از عمل جراحی لگن 

از ماه مارس دوباره مسابقه دهد.
ستاره رئال و پرداخت جریمه برای رهایی از 
زندان| چند ماه پیش بود که اعلام شد لوکا مودریچ 
با اتهام فرار مالیاتی از سوی دادستانی مادرید مواجه 
شده است. مودریچ متهم شده بود که در سال های 
2۰1۳ و 2۰14 بخشی از درآمد خود از حق پخش 
تصویری را به اداره مالیات اســپانیا گزارش نداده 
است. مودریچ در دادگاه کاملا منکر این قضیه شد 
و اتهامات واردشده به خود را نادرست خواند؛ ولی 
چند ماه بعد تغییر عقیده داد و برای این که مرتکب 
هیچ ریسکی نشود، با دادستانی به توافق رسید و با 
پرداخت جریمه، از خطر زندان رفتن فرار کرد. طبق 
ادعای ال موندو، او یک میلیون یورو پرداخت کرد تا 

پرونده اش بسته شود. 
حضور ایکاردی در تســت پزشکی رئال 
مادرید| مائور ایــکاردی در هفته های اخیر بحث 
پیوستنش به رئال مادرید مطرح بوده است. سایت 
»دیاریو گل« مدعی شد که رئال مادرید در همین 
پنجره نقل و انتقالات زمستانی فرآیند انتقال ایکاردی 
به سانتیاگوبرنابئو را تکمیل خواهد کرد. براساس این 
گزارش، ایکاردی به طور محرمانه تست های پزشکی 

رئال مادرید را پشت  سر گذاشته است.
درخواست روســیه از فیفا برای افزایش 
کمیته  جام جهانــی|  بلیت هــای  قیمت 
ســازماندهی جام جهانی 2۰18 روسیه به ریاست 
الکساندر ســوروخین درخواستی را به فیفا جهت 
افزایش تعداد بلیت های ارزان قیمــت برای اتباع 
این کشور جهت تماشــای دیدارهای مختلف این 
رقابت ها ارسال کرده اســت. هم اکنون ارزان ترین 
بلیت نوع چهارم بــرای دیدارهای مرحله گروهی 
جام جهانی 2۰18 روسیه معادل 128۰ روبل )در 
حدود 9۳ هزار تومان( برای اتباع روسیه است. فیفا 
در مجموع ۳5۰ هزار بلیت های نوع چهارم را برای 
فروش به هواداران روســی در نظر گرفته است که 
تاکنون 2۰۰ هزار عدد از آنها به فروش رفت. در این 
میان کمیته سازماندهی جام جهانی 2۰18 روسیه 
با توجه به درخواست رسمی اش از فیفا امیدوار است 
8۰ تا 1۰۰ هزار بلیت جدید به میزان بلیت های نوع 

چهارم برای هواداران فوتبال این کشور اضافه شود.

شهروند| ناکامی تیم ملی کشتی آزاد در رقابت های 
جهانی 2۰17 باعث شد تا فدراسیون کشتی و شخص 
رســول خادم انتقادات زیادی را متحمل شوند. همین 
موضوع طرفداران طرح چندشــغله بودن رسول خادم 
را بــار دیگر افزایش داد. شــورای فنــی تیم های ملی 
کشــتی آزاد نیز از چند ماه قبل زمزمــه حضور دوباره 
رئیس فدراســیون کشــتی در رأس تیم ملی را مطرح 
کرد و این موضوع چند روز قبل تحقق یافت. رســول 
خادم با وجود تمام مشــغله هایی کــه دارد، این روزها 
 با جدیت بــالا آزادکاران را هدایت و آمــاده حضور در 

مسابقات آتی می کند. 
خادم، تنها گزینه شورای فنی

شورای فنی تیم های ملی کشــتی آزاد که بزرگانی 
همچون منصور برزگر و ابراهیــم جوادی را هم در خود 
جای داده، بعد از چند ماه اصرار به سرمربیگری رئیس 
فدراسیون کشتی بالاخره او را راضی کرد تا بار دیگر مثل 
قبل از المپیک 2۰16 هدایت آزادکاران را برعهده بگیرد. 
آنها اعلام کردند این انتخاب با توجه به مشغله خادم در 
فدراسیون کشتی و همچنین اتحادیه جهانی مقطعی و 
تا قبل از انتخابی تیم ملی اســت تا گزینه ارجحی برای 
هدایت تیم ملی معرفی شود. با این حال منصور برزگر، 
عضو شورای فنی در این باره می گوید: »متاسفانه مربی 
دیگری در سطح خادم وجود ندارد و فعلا به جمع بندی 
خاصی نرسیدیم. تنها گزینه ما برای سرمربیگری بود و 

امیدواریم همه چیز خوب پیش برود.«
دیسیپلین آقای  رئیس

دیروز وقتی در تمرین تیم ملی کشــتی آزاد حاضر 

شدیم، تفاوت را نسبت به زمانی که محمد طلایی قبل 
از مسابقات جهانی ســرمربیگری تیم ملی را برعهده 
داشت، احســاس کردیم. نظم و انضباط در همان نگاه 
اول مشخص بود. مربیان هرکدام در جای خود ایستاده 
بودند و رسول خادم کنار ایســتاده بود و بر کار همگان 
نظارت می کرد. صدای فریاد ســرمربی تیم ملی لرزه بر 
تن کشتی گیران می انداخت و آنها را برای ادامه تمرین 
باانگیزه تر می کرد. خادم دایمــا نکات فنی را به تمامی 
کشتی گیران حتی ســتاره هایی چون حسن یزدانی و 
کمیل قاسمی با صدای بلند می گفت و اجازه نمی داد 
هیچ ملی پوشــی کم کاری کند. جالــب این که خادم 
وقتی با کم کاری برخی کشــتی گیران مواجه می شد، 
همه تیم را به صورت یکســان جریمه می کرد. همین 
مسأله باعث شد همه آزادکاران در دقایق پایانی تمرین 
 از نفس بیفتنــد و برای پایان تمرینات ســخت خادم

 لحظه شماری کنند. 
 خادم: 

سرمربیگری بزرگسالان کار هر کسی نیست
رسول خادم را بلافاصله بعد از تمرین با همین سوال 

روز مواجه کردیم »چرا کارشناســان معتقدند کسی 
مثل شــما نمی تواند تیم ملی را هدایت کند«. رئیس 
فدراسیون کشتی اینطور پاسخ ســوال »شهروند« را 
داد: »دوســتان به من لطف دارند و من خودم را در این 
حد نمی دانم که بگویم هیچ نمونه ای ندارم. با این حال 
معتقدم سرمربیگری تیم ملی کشتی در رده بزرگسالان 
کاملا متفاوت از همه مسئولیت های دیگر است. خیلی از 
مربیان با دانش بالا در رده های سنی جوانان و امید موفق 
هستند اما در بزرگسالان نمی توانند همان طور باشند. 
دلیلش هم این اســت که سرمربیگری تیمی که مردم 
انتظار دارند، هر  سال بین یکی از ۳ تیم برتر جهان باشد، 
فقط به داشتن دانش فنی نیست. اتفاقا مسائل دیگری 
مثل مدیریت و شخصیت خود مربی بسیار فاکتورهای 

مهمتری از مسائل فنی است.«
وی همچنین می افزاید: »ما محمد بنا را به عنوان یک 
مربی موفق در کشــتی فرنگی داشتیم. حالا به مربیان 
جوان تر میدان داده شده تا آنها بتوانند جای مربی بزرگی 
مثل بنا را بگیرند. با این حال ممکن است خیلی از مربیان 
چنین تلاشی بکنند اما در جایگاه سرمربیگری تیم ملی 

بزرگسالان نتوانند موفق باشند. من می گویم پرورش 
فردی برای سرمربیگری تیم ملی بزرگسالان هم در آزاد 

و هم در فرنگی کار آسانی نیست.«
خادم نظیر ندارد؟

اگر واقعا این نظریه هم درست باشد که رسول خادم، 
تنها گزینه مناسب برای سرمربیگری تیم ملی کشتی 
آزاد است؛ باز هم ضعف را در فدراسیون کشتی باید جویا 
شویم. رسول خادم هم مثل خیلی از قهرمان های دیگر 
کشتی در ایران متولد شده و حتی در دوران قهرمانی از 
برخی از کشتی گیران دیگر تاریخ کشورمان مدال های 
کمتری کسب کرده است. چه اتفاقی افتاده که سایرین 
نتوانستند خودشان را به سطح خادم برسانند؟ شاید هم 
حضور مداوم خادم در 5، 6 سال اخیر در تیم ملی کشتی 
آزاد باعث شده تا ســایر مربیان در سایه بمانند. تنها در 
 سال 2۰17 به محمد طلایی به عنوان یک مربی به جز 
خادم اعتماد شــد و نتیجه خوبی هم به دست نیامد. 
شاید برخی افراد دیگر همچون علیرضا رضایی، علیرضا 
حیدری و... باشند که بتوانند بعد از یکی، 2 سال تجربه 
جای خادم را در بحث فنی پر کنند. به  هرحال چیزی که 
مشخص است، حتی خود رسول خادم و شورای فنی هم 
قبول دارند که رئیس فدراسیون کشتی زمان لازم برای 
هدایت آزادکاران را ندارد، چون سرمربی تیم ملی باید به 
صورت شبانه روزی با ملی پوشان در ارتباط باشد. بهتر 
است خادم همزمان با داشتن مسئولیت فنی تیم ملی 
و پرورش آزادکاران، به فکر آماده سازی چند مربی هم 
در قد و قواره های تیم ملی باشد تا در سال های آینده با 

چنین معضلی روبه رو نباشیم. 

فریده  شجاعی
کارشناس فوتبال زنان

کیوسک

BBC تولد دوباره

روزنامــه ایتالیایی »کوریره دلو اســپورت« تیتر 
»تولد دوباره BBC« را روی جلد برد و نوشت: »دفاع 
 ،)Benatia(یوونتوس دوباره آهنین شد؛ بن عطیه
بارتزالی)Barzagli( و چیه لینــی)Chiellini(؛ 

دریافت یک گل در یازده بازی«.

زیدان: می خواهم خودم را ثابت کنم

روزنامه »مــارکا« مصاحبه  زین الدیــن زیدان،  
 سرمربی رئال را انعکاس داد و از قول زیزو نوشت: »

می خواهم ببرم تا نشــان دهم کــه در این لحظات 
سخت، مربی خوبی هســتم«. او رسما اعلام کرده 

می تواند به بارسلونا در صدرجدول برسد.

شایعه روز

نکونام، لیگ برتری می شود؟
جــواد نکونــام در 
تجربــه  نخســتین 
ســرمربیگری خــود 
در خونه به خونــه بابل 
شرایط خوبی را رقم زد 
و علاوه بر کسب نتایج 
خوب در لیگ دســته 

اول، تیمش را به نیمه نهایی جام حذفی رســاند. 
حالا اما ظاهرا او قصد جدایی کرده و مدیران باشگاه 
بابلی اعتقاد دارند برخی باشــگاه های لیگ برتری 
تمرکزش را برهم زدند و به همین خاطر جدا خواهد 
شد. مالک باشــگاه خونه  به خونه در این خصوص 
گفت: »منتظر نکونام هستیم تا برای تعیین تکلیف 
به بابل ســفر کند، اگر خواستند استعفای کتبی 
بدهند و کارهای تسویه حسابشان انجام شود. اگر 
هم خواستند بمانند که ظاهرا قصد چنین کاری را 
ندارند. من شنیدم یک باشگاه لیگ برتری تهرانی 
دنبال ایشان است و در لیگ دسته اول هم باشگاهی 
مثل نساجی قبلا پیگیر او بود و یکی دو تیم دیگر 
مثل مس کرمان هم بود.« مالک خونه به خونه در 
لابه لای صحبت های خود از پیشنهاد یک تیم لیگ 
برتری تهرانی به نکونام سخن گفته و این درحالی 
است که شــایعه حضور کاپیتان سابق تیم ملی در 
تراکتورسازی نیز مطرح شده بود که البته خودش 
این موضوع را رد کرد. در چنین شرایطی که نکونام 
قصد جدایی از خونه به خونه را کرده، به نظر می رسد 
او با هدفی مشخص چنین تصمیمی گرفته و باید 
دید درنهایت او هدایت کدام تیــم لیگ برتری را 

برعهده خواهد گرفت.

آن سوی مرز

بی توجهی القطر به درخواست طیبی
درحالی که محمد طیبی مدافع ایرانی القطر قصد 
جدایی از این تیم و بازگشــت به لیگ ایران را دارد، 
مسئولان تیم قطری می خواهند هرطور شده این 
بازیکن را راضی به ماندن کنند و در جمع بازیکنان 
خود نگه دارند. روزنامه الشرق قطر در گزارشی به 
وضع نقل و انتقالات زمستانی باشگاه القطر پرداخته 
و با وجود انتشار تصویری از طیبی اما هیچ نامی از 
این بازیکــن ایرانی در بین خروجی های باشــگاه 
قطری نیســت. این روزنامه نوشــته است: »تیم 
القطر برای نیم فصل دوم خــودش را آماده خواهد 
کرد. آنها دو بازیکن نیجریه ای و فرانســوی خود را 
از دست داده اند و برای تقویت خط حمله شان با دو 
بازیکن تونسی و مغربی وارد مذاکره شدند تا آنها را 
جذب کنند«. طیبی چند روز قبل خودش هم در 
گفت وگویی اعلام کرده بود سرمربی القطر مخالف 

جدایی اش است.

 رویارویی آزمون
 با تیم های چینی و ازبکستانی

باشگاه روبین کازان روســیه که از سردار آزمون، 
ملی پوش ایرانی بهره مند اســت، اعلام کرد که در 
خلال نخستین اردوی آماده ســازی زمستانی در 
امارات 2 دیدار تدارکاتی پیش رو خواهند داشــت. 
تیم روبین کازان دوشنبه آینده در نخستین بازی 
تدارکاتــی اردوی امــارات به مصــاف تیم مطرح 
شانگهای SIPG چین می رود. لکوموتیو ازبکستان 
دومین حریف تدارکاتی یاران سردار آزمون است 

که این بازی جمعه هفته آینده برگزار خواهد شد.
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عکس نوشت

بازسازی ورزشگاه ذوب آهن برای آسیا
ورزشــگاه فولادشهر به علت شــرایط نامســاعد چمن آن از ابتدای مهرماه مورد بازسازی قرار گرفت 
تا سبزپوشان اصفهانی در ادامه بتوانند با شرایط بهتری میزبان دیدارهای خانگی خود باشند. شاگردان 
امیرقلعه نوعی روز 1۰ بهمن ماه باید در مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا میزبان آیزاول هند باشند و طبق 

گفته سعید آذری مدیرعامل باشگاه ذوب آهن، ورزشگاه خانگی این تیم از اول بهمن ماه آماده خواهد شد.

نوستالژی

سرشنا س ها در تیم دانشجویی
42 سال پیش درچنین روزی )2۰دی ماه 1۳54( تیم فوتبال دانشکده تربیت بدنی و علوم ورزشی قهرمان 
دانشگاه ها و مدارس عالی کشور شد. مربی این تیم که در گوشه راست و چپ با لباس شخصی ایستاده اند، 
فریدون معینی و ابراهیم آشــتیانی بودند. همچنین نصرالله سجادی معاون پیشین وزارت ورزش نیز در 

ردیف ایستاده از راست چهارمین نفر است. در این تیم محمد مایلی کهن نیز عضو بود.

شهروند| برخلاف کشــتی آزاد،   سال 96 برای کشــتی فرنگی ایران با 
اتفاقات نســبتا خوبی همراه بود. علی اشــکانی به عنوان یک مربی جوان 
می دانســت برای برآورده کردن انتظارات به عنوان جانشین محمد بنا کار 
سختی پیش  رو خواهد داشت. نایب قهرمانی او همراه با فرنگی کاران شایسته 
ایرانی در مسابقات جهانی 2۰17 نمره قبولی را در کارنامه اشکانی قرار داد تا 
این مربی همچنان به کار خود در رأس تیم ملی ادامه دهد. در ادامه مشروح 
گفت وگوی »شهروند« با علی اشکانی را در حاشیه اردوی تیم ملی کشتی 

فرنگی می خوانید: 
 بعد از مسابقات جهانی 2017 تعطیلی زیادی نداشتید و حالا برای 

مسابقات آتی فرنگی کاران را آماده می کنید.
تقریبا یک ماه بعد از مســابقات جهانی، تیم دیگری را در بازی های داخل 
سالن آســیا شــرکت دادیم. بعد از آن تقریبا 2۰روز تعطیل بودیم و سپس 
رقابت های قهرمانی کشور، مســابقات لیگ داخلی و جهانی و رقابت های 
عمومی برگزار شــد که ما تلفیقی از نفرات برتر در این مسابقات را به اردوی 
تیم ملی دعوت کردیم. ما باید ۳ تیم آماده داشــته باشیم. اولین رقابتی که 
پیش رو داریم، جام تختی است که نسبت به  سال گذشته از سطح بالاتری 
برخوردار اســت. در ضمن جام تختی نخستین مسابقه ای است که در  سال 

جدید با قوانین جدید برگزار خواهد شد.
 فرنگی کاران را نســبت به قوانین جدید کشتی کاملا توجیه 

کرده اید؟
متاســفانه هنوز هم دقیق نمی دانیم که مسابقات پیش رو با چه قوانینی 
برگزار می شــود. اتحادیه جهانی کشتی اطلاع رســانی خوبی نداشته و ما 
سردرگم هستیم. البته منتظر هســتیم تا داوران ما از کلاس های آموزشی 

اسلواکی برگردند تا به ما قوانین را انتقال دهند.
 حتما می دانید که  ســال آینده با توجه به برگزاری مسابقات 
جهانی و بازی های آسیایی در یک فاصله زمانی نزدیک برای کشتی 

سنگین خواهد بود. شاید هم نیاز باشــد که 2 تیم آماده داشته 
باشید؟

وقتی بازی های آسیایی برگزار می شود،  انتظارات از کشتی بسیار بالاست. 
البته ما هم انتظاراتی داریم که متاسفانه به آنها رسیدگی نشده است. امیدوار 
بودیم که از  سال گذشــته وزارت ورزش به فرنگی کاران انگیزه بدهد اما این 

اتفاق رخ نداده اســت. ما در یک ســال اخیر هم طوری 
برنامه ریــزی کردیم که 2 الی ۳ تیــم آماده به  صورت 
همزمان داشته باشیم. علاقه مندان به کشتی باید این 
موضوع را درک کنند که با کناررفتن نفرات باتجربه و 
مدال آوران المپیک از کشتی فرنگی، جایگزین کردن 

جوان ها کار سختی است. 
 بارها در یک ســال ونیم اخیر بحث بازگشت 

سوریان، نوروزی و رضایی به تیم ملی مطرح 
شده است. شما شــفاف در این خصوص 

توضیح بدهید.
شــاید من بارها این ۳ قهرمان را در این 
مدت دیده باشم اما بحث های فنی و حضور 

در مسابقات سلســله مراتب خودش 
را دارد. من بارها گفتــم که از حضور 
این عزیزان اســتقبال می کنم اما تا 

امروز هیچ صحبت جدی نشده 
است. شورای فنی هم آمادگی 
بررسی این مســأله را دارد. با 
این حال بارها گفتیم که تنها 
راه رسیدن به دوبنده تیم ملی 
مسابقات انتخابی است. حالا 

من می گویم این دوستان پاپیش بگذارند، ما هم کمکشان می کنیم. 
  با این که کشتی فرنگی در  سال 2017 نایب قهرمان جهان شد اما 

بیشتر نگاه ها به سمت ناکامی تیم ملی کشتی آزاد رفت.
دقیقا همین طور اســت. واقعا برای ما خیلی ســخت و شکننده بود 
که توجهی به موفقیت به دســت آمده، نشد. ســال ها بود که از کشتی 
فرنگی خبری نبود و حتی آزادکاران بار ما را هم به دوش می کشــیدند. 
به  هرحال درچند  سال اخیر کشتی فرنگی پیشرفت کرده و امسال هم 
نایب قهرمان جهان شدیم. هم من و هم فرنگی کاران وقتی دیدیم که بعد 
از چنین موفقیتی توجهی به کشتی فرنگی نمی شود، همگی سرخورده 
شدیم. متاسفانه اکثرا کشتی را فقط به رشته آزاد می بینند و به فرنگی 
کاری ندارند. به خاطر همین است که همه می گویند کشتی موفق نبوده، 
درحالی  که نایب قهرمانی جهان نتیجه خوبی است. کشتی فرنگی و آزاد 
در کنار هم هستند؛ پس باید به صورت عادلانه به این 2 رشته نگاه کرد. از 
بحث تبلیغاتی تا رسانه ای و حتی تقدیر از ملی پوشان باید یکسان باشد. 
 بعد از مسابقات جهانی و نایب قهرمانی فرنگی کاران هیچ 

تقدیری از شما و ملی پوشان به عمل نیامد؟
متاســفانه نه تنها تقدیری به عمل نیامد، بلکــه می توانم بگویم که 
کوچکترین تماسی هم از سوی مسئولان ورزش با بنده و ملی پوشان 
کشتی فرنگی گرفته نشد. به  هرحال، همه می دانند که ما با چه 
تیم جوانی به مســابقات جهانی رفته بودیم و دست پر 

برگردیم. 
  به عنوان ســوال آخر؛ قبول دارید که 
کشــتی فرنگی بعد از حمید ســوریان 
هم اکنون تک ستاره ای در دل خود ندارد؟

یقین داشته باشید که اگر به این جوان ها 
فرصت دهیم، می توانند شکوفا شوند. امثال 
حمید ســوریان هم از همین جا شــروع 
کردند و به مدال هــای پرتعداد جهانی و 
المپیک رسیدند. شــما می توانید 2 سال 
دیگر صحبت های امروز مرا نگاه کنید و آن گاه 
می بینید که کشــتی فرنگی چقدر ستاره در سطح جهان 

دارد. این نفرات می توانند جای امثال سوریان را پر کنند. 

تمرینات تیم ملی کشتی آزاد با حضور پررنگ رئیس شکل جدی  به خود گرفت

چرا »خادم« نظیر ندارد؟
  رسول خادم در گفت وگو با »شهروند«: هرکسی نمی تواند سرمربی تیم ملی باشد!

گفت وگوی »شهروند« با علی اشکانی، سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی

هنوز فکر می کنند کشتی فقط آزاد است!
 نایب قهرمان جهان شدیم اما یک تماس هم نگرفتند          سوریان خودش باید برای بازگشت پا پیش بگذارد


